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„NESTÝSKEJTE SI, BRATŘI, JEDEN 
NA DRUHÉHO.“ 

Můžeš mi vysvětlit jaký je důvod této výzvy 
apoštola Jakuba?

Už v dobách prvních křesťanských komunit bylo 
možné nalézt to, co se i dnes může stávat v našich 
společenstvích: těžkosti žít svoji víru v situacích, 
které nastávaly a také díky  chování našich bratří, 
kteří nežijí podle křesťanských ideálů. 

Co mám tedy dělat, když toto nastane?

První reakce křesťana by neměla být netrpělivost a 
posuzování, ale to co nás učí Ježíš.

A jaké je jeho učení?

On vyžaduje, abychom byli trpěliví, měli 
porozumění a milosrdenství k bratřím. Abychom 
měli lásku, která pomáhá v růstu tomu semínku 
dobra, které bylo zaseto v každém z nás.

A jak tedy mohu žít Slovo života tohoto 
měsíce? 

I my patříme do nějakého společenství (rodina, 
škola, město, farnost, …), kde bohužel může být 
spousta věcí, které podle nás nejsou v pořádku. 
Mohou to být odlišné názory, způsoby jednání, 
nedůslednost, které nás trápí a různé věci, které 
v nás vzbuzují odmítavé reakce…

Podle komentáře Chiary Lubichové – Upravilo Hnutí fokoláre

NA PŘÍPADNÉ 
NEDOSTATKY 
V LÁSCE NEBO 
V NASAZENÍ 
DRUHÝCH 
ODPOVÍM VĚTŠÍ 
LÁSKOU A SVÝM 
OSOBNÍM 
NASAZENÍM. 

V akci…
Tam, kde je MÉNĚ LÁSKY, se budu 

snažit vložit VÍCE LÁSKY.
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;-) H. – Brazílie

MOJE 
AKTIVNÍ 
ODPOVĚĎ:

Tyto situace způsobují, že se necítíme dobře a 
nedůvěru, která se často proměňuje v reptání. 

A co to způsobovalo?

To vše ode mne žádá aktivní odpověď:
Dát VÍCE LÁSKY tam, kde CHYBÍ!

ODPUSTIT A ZAČÍT ZNOVU

Pokaždé, když si všimnu, že
z mé nebo ze strany někoho 
jiného chybí láska, budu se 
snažit udělat 3 skutky lásky 

vůči druhému. 

> Moji rodiče se rozvedli, když mi bylo 12 let. Velmi 
mne trápilo především to, že jsem nedokázala 
odpustit tátovi, který nás opustil a založil si jinou 
rodinu.
 

Zpočátku jsem s ním nechtěla mluvit, ale výzva z 
evangelia, abychom odpouštěli i nepříteli, mi nedávala 
pokoj a prosila jsem Ježíše, aby mi dal sílu udělat 
tento krok. 
Velmi mi pomohly mé kamarádky, které se mnou 
žijí Slovo života. Na oslavu narozenin svého táty  
jsem vymyslela dárek, abych mu dala najevo, že 
jsem mu odpustila. 

Jeho to velmi dojalo a svěřil se mi, že nejdůležitější 
pro něho byly jeho děti. 
Od té doby se naše vztahy změnily. Bylo to jako 
bych znovuotevřela dveře svého srdce.  Jednou se 
mi svěřil, že se cítí být osamocený, a tak jsem toho 
využila a vyprávěla mu o svém objevu Boha, který nás 
nesmírně miluje. On byl potěšený a rozloučil se se 
mnou s tím, že mne přijde navštívit, abychom si o tom 
mohli popovídat více.  
Není jednoduché žít v této situaci, ale pochopila 
jsem, že všichni se mohou dopustit chyby a musí 
mít možnost začít znovu. 
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